
Spørgsmål/Bemærkning:

I forslag til KP2025 er retningslinjer for lokalplanpligtige solcelleanlæg i det åbne land
revideret. Retningslinjerne for lokalplanpligtige solcelleanlæg i det åbne land er revideret
med udgangspunkt i den nye solcellebekendtgørelse fra 2024, som bl.a. indeholder
bestemmelser om afstand til boliger, afskærmede beplantning m.m. Som konsekvens af
dette, udgår bl.a. retningslinje 3 fra Kommuneplan 2021, som stillede krav om afstandszone
til enkeltstående boliger og til samlet bebyggelse i det åbne land som er tilplantet med en
minimum 150m bred skovbeplantning.

Svar:

Forvaltningen bemærker, at siden KP2021 er der kommet den nye ’solcellebekendtgørelse’
(BEK nr 440 af 03/05/2024). Ifølge §3, stk.4, bør der ikke vedtages generelle retningslinjer,
som vil øge afstandskravet til enkeltstående boliger eller landsbyer, i forhold til de
afstandskrav, der er fastlagt i bekendtgørelsen. Det er forvaltningens vurdering, at
retningslinje 3 fra KP2021, således vil være i strid med solcellebekendtgørelsen, hvorfor
denne udgår. Der er imidlertid ikke noget til hinder for, at der stilles krav om skovbeplantning
eller et større afstandskrav til enkeltstående boliger og landsbyer i forbindelse med
lokalplanlægning for det enkelte projekt.

 

Spørgsmål/Bemærkning:

I KP2021 fremgik det af redegørelsen, at: Kommunalbestyrelsen vil foretage en evaluering af
planlægningen for større solcelleanlæg efter godkendelse af i alt 1000 ha. Denne formulering
udgår af forslag til KP2025.

Svar:

1. fremgår af solcellebekendtgørelsens §3, stk.4, at der ikke bør vedtages retningslinjer
om det samlede omfang af solcelleanlæg i kommunen. Det er forvaltningens vurdering,
at hensigten om at evaluere planlægning efter godkendelse af 1000 ha. kan være i strid
med bekendtgørelsen, hvorfor denne formulering udgår.

Forvaltningen bemærker, at ovenstående imidlertid ikke er til hinder for, at
Kommunalbestyrelsen kan evaluere omfang af solcelleanlæg i kommunen, i forbindelse med
igangsætning og prioritering af planlægning for større solcelleanlæg.

 

Spørgsmål/Bemærkning:

På ØK-mødet blev det henvist til, at staten har offentliggjort et kort med forslag til
skovrejsningsområder. Der blev i forlængelse af det spurgt, om udpegningen til skovrejsning
i forslag til Kommuneplan 2025 tager udgangspunkt i dette kort?

Svar:

1. er ikke bekendt med et statsligt kort over mulige skovrejsningsområder, udover de
kommunale udpegede områder til skovrejsning ønsket.

Forvaltningen er imidlertid bekendt med at, flere medier i sommeren 2024 i forbindelse med
drøftelse af den grønne trepart, har bragt et kort udarbejdet af Danske Landskabsarkitekter,
som viser mulige skovrejsningsområder og eksisterende fredskov. Forvaltningen bemærker,



at dette kort er en gengivelse af de allerede udpegede kommunale områder til skovrejsning
ønsket og fredskov.

 

Spørgsmål/Bemærkning:

Forvaltningen foreslår, at knap 2.500 ha., som er udpeget som ’skovrejsning ønsket’ i
Kommuneplan 2021, udgår af udpegningen. Hvor stor er det såkaldte ’neutralt område’, som
er hverken udpeget til skovrejsning ønsket eller skovrejsning uønsket?

Svar:

Forvaltningen henviser til, at der i forslaget til Kommuneplan 2025 er udpeget cirka 15% af
kommunens samlede areal til ’skovrejsning ønsket’ og cirka 40% af kommunens samlede
areal til ’skovrejsning uønsket’. Derudover er cirka 20% af kommunens samlede areal
eksisterende skov. Det vil sige, at det de to udpegninger og eksisterende skov tilsammen
udgør ca. 75% af kommunens samlede areal.

Hvor stor en andel af de resterende 25% er egentlige ’neutrale områder’ forudsætter, at der
iværksættes en større og kompleks GIS-undersøgelse. Dette skyldes, at de såkaldte
’neutrale områder’ kan rumme anvendelser, som hindrer skovrejsning i praksis. Det er bl.a.
byer, landsbyer, sommerhusområder, infrastruktur, m.m.

 

Spørgsmål/Bemærkning:

I forslag til KP2025 reduceres udpegningen af særligt værdifulde landbrugsjord. Hvor mange
hektar foreslås udpegningen reduceret med?

Svar:

Der henvises til vedlagte kort, som viser udpegningen til særlig værdifulde landbrugsjord i
KP2021 og udpegningen i forslag til KP2025. På nuværende tidspunkt har forvaltningen ikke
data, som muliggør, at vi kan oplyse hvor mange hektar, der udgår af udpegningen.

 


